
Protokół Nr XXVII/12
z XXVII sesji Rady Miejskiej w Sokółce

w dniu 30 maja 2012 r.

Obrady rozpoczęto o godzinie 11.00, zakończono o godzinie 14:25
Przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Jerzy Kazimierowicz
Protokołowała Joanna Korzeniewska - Obsługa Rady Miejskiej

Obecni:
1/ Radni: wg załączonej listy obecności str. 15
2/ Burmistrz Sokółki Stanisław Małachwiej, Zastępca Burmistrza Krzysztof Szczebiot,
Zastępca Burmistrza Piotr Karol Bujwicki,
3/ Sekretarz, Skarbnik, Kierownicy Wydziałów Urzędu Miejskiego, jednostek
organizacyjnych Gminy, przewodniczący rad osiedli, sołtysi oraz zaproszeni goście - wg
załączonej listy obecności - str. 16-19
Informację o terminie i miejscu sesji podano do wiadomości publicznej poprzez wywieszenie
na tablicy ogłoszeń oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.
Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XXVI Sesji Rady Miejskiej z dnia 29 marca 2012 r.
4. Interpelacje i zapytania radnych.
5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami.
6. Przedstawienie informacji o działalności ZZO Euro Sokółka.
7. Przedstawienie informacji o działalności Klubu Sportowego "Sokół".
8. Informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego za 2011 rok.:
a) sprawozdanie z działalności Komendanta Powiatowego Policji w Sokółce za

2011 rok
b) sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej w Sokółce za 2011 rok
9. Projekt uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru

godzin zajęć dla nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki
określone dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze
godzin.

10. Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad udzielania i
rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć
nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w przedszkolach,
szkołach i zespołach szkół, dla których organem prowadzącym jest Gmina
Sokółka oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru czasu pracy
pedagogów, psychologów, logopedów i doradców zawodowych.

11. Projekt uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych:
przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego i szkół podstawowych
prowadzonych przez osoby fizyczne oraz osoby prawne inne niż jednostka
samorządu terytorialnego na terenie Gminy Sokółka oraz trybu i zakresu kontroli
prawidłowości ich wykorzystania.

12. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Sokółka na 2012 rok.
13. Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności pieniężnej z tytułu dotacji

pobranej w nadmiernej wysokości dla Stowarzyszenia społeczno-kulturowe wsi
Lipina na prowadzenie Niepublicznej Szkoły Podstawowej w Lipinie.

14. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/124/11 Rady Miejskiej w
Sokółce z dnia 8 listopada 2011 r. w sprawie przystąpienia do opracowania



zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części terenów wsi
Karcze, Kraśniany i miasta Sokółka zatwierdzonego uchwałą Rady Miejskiej w
Sokółce nr XXXIX/297 lOS z dnia 29 listopada 2005 r.

15. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVII188/l2 Rady miejskiej w
Sokółce z dnia 29 marca 2012 r. w sprawie przyjęcia programu opieki nad
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie
Gminy Sokółka w 2012 roku.

16. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały LV/449/l0 Rady Miejskiej w
Sokółce z dnia 5 listopada 2010 r. w sprawie Programu Współpracy z
Organizacjami Pozarządowymi na lata 2011-2015.

17. Absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy Sokółka za 2011 rok.
a) sprawozdanie Burmistrza Sokółki z wykonania budżetu gminy Sokółka za 2011

rok oraz sprawozdanie finansowe gminy Sokółka za 2011 rok,
b) wniosek i opinia Komisji Rewizyjnej,
c) opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku,
d) dyskusja,
e) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu

gminy Sokółka za 2011 rok,
f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego gminy

Sokółka za 2011 rok,
g) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy

Sokółka za 2011 rok.
18. Projekt uchwały w sprawie odmowy zgody na dokonanie wypowiedzenia

zmieniającego warunki pracy i płacy wynikające z umowy o pracę radnego
Stanisława Pałusewicza.

19. Projekt uchwały w sprawie skargi Pana Leonidasa Ackiewicza na Dyrektora
Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Sokółce.

20. Projekt uchwały w sprawie skargi Pana Mariana Dargiewicza na działalność
Burmistrza Sokółki.

21. Projekt uchwały w sprawie zmiany składu Komisji Finansów i Rozwoju
Gospodarczego Rady Miejskiej w Sokółce - rezygnacja radnej Jadwigi
Bieniusiewicz.

22. Projekt uchwały w sprawie zmiany składu Komisji Finansów i Rozwoju
Gospodarczego Rady Miejskiej w Sokółce - powołanie radnego Sławomira
Sawickiego.

23. Projekt uchwały w sprawie stanowiska Rady Miejskiej w Sokółce w sprawie
wzmożenia działań na rzecz wyjaśnienia okoliczności Obławy Augustowskiej z
lipca 1945 roku oraz odnalezienia miejsca pochówku Ofiar.

24. Sprawozdanie z działalności Sokólskiego Ośrodka Kultury za 2011 rok.
25. Sprawozdanie z działalności Biblioteki Publicznej za 2011 rok.
26. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
27. Wnioski, pytania, oświadczenia, komunikaty i apele radnych.

Ad.!
Przewodniczący otworzył obrady XXVII sesji Rady Miejskiej w Sokółce stwierdzając, że
podejmowane w dniu dzisiejszym uchwały będą prawomocne.
Przewodniczący Rady Jerzy Kazimierowicz przywitał przybyłych gości w osobie ppłk
Anatola Kalinowskiego Komendanta Placówki Straży Granicznej w Kuźnicy oraz Pana
chorążego sztabowego Józefa Kossakowskiego,



Ppłk Anatol Kalinowski przy okazji 20leci powstania Straży Granicznej wręczył odznaczenia
za zasługi dla Pana Jerzego Kazimierowicza i dla Pani Janiny Kucharewicz.

Ad. 2
Przedstawienie porządku obrad.
Przewodniczący Komisji Oświaty Jerzy Wierzbicki zgłosił wniosek Komisji Oświaty o
zdjęcie z porządku obrad punktu 13 projekt uchwały w sprawie umorzenia należności
pieniężnej z tytułu dotacji pobranej w nadmiernej wysokości dla Stowarzyszenia społeczno-
kulturowe wsi Lipina na prowadzenie Niepublicznej Szkoły Podstawowej w Lipinie.
Przewodniczący Rady na prośbę Burmistrza zgłosił wniosek o wprowadzenie projektu
uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Sokółka na lata 2012-2015.
Radny S.Sawicki zgłosił wniosek o zdjęcie punktu 3 przyjęcie protokołu z poprzedniego
posiedzenia.
Przewodniczący poddał pod głosowanie wnioski.
Wniosek radnego Sławomira Sawickiego o zdjęcie punku 3 porządku obrad.
Radni 4 głosami "za" przy 9 "przeciw" i 5 "wstrzymujących się" odrzucili wniosek.
Wniosek Komisji Oświaty o zdjęcie punktu 13 z porządku obrad.
Radni 17 głosami "za" przy l "przeciw" i 2 "wstrzymujących się" zdjęli punkt z porządku
obrad.
Wniosek o wprowadzenie od porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany WPF.
Radni 20 głosami "za" przy l "wstrzymującym się" przyjęli wniosek.
Radni obradowali wg. następującego porządku obrad:

l. Otwarcie sesji.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XXVI Sesji Rady Miejskiej z dnia 29 marca 2012 r.
4. Interpelacje i zapytania radnych.
5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami.
6. Przedstawienie informacji o działalności ZZO Euro Sokółka.
7. Przedstawienie informacji o działalności Klubu Sportowego "Sokół".
8. Informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego za 2011 rok.:
c) sprawozdanie z działalności Komendanta Powiatowego Policji w Sokółce za

2011 rok
d) sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej w Sokółce za 2011 rok
9. Projekt uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru

godzin zajęć dla nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki
określone dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze
godzin.

10. Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad udzielania i
rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć
nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w przedszkolach,
szkołach i zespołach szkół, dla których organem prowadzącym jest Gmina
Sokółka oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru czasu pracy
pedagogów, psychologów, logopedów i doradców zawodowych.

11. Projekt uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych:
przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego i szkół podstawowych
prowadzonych przez osoby fizyczne oraz osoby prawne inne niż jednostka
samorządu terytorialnego na terenie Gminy Sokółka oraz trybu i zakresu kontroli
prawidłowości ich wykorzystania.

12. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Sokółka na 2012 rok.



13. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gmmy
Sokółka na lata 2012-2015.

14. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/124/11 Rady Miejskiej w
Sokółce z dnia 8 listopada 2011 r. w sprawie przystąpienia do opracowania
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części terenów wsi
Karcze, Kraśniany i miasta Sokółka zatwierdzonego uchwałą Rady Miejskiej w
Sokółce nr XXXIX/297/05 z dnia 29 listopada 2005 r.

15. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVI/188/12 Rady miejskiej w
Sokółce z dnia 29 marca 2012 r. w sprawie przyjęcia programu opieki nad
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie
Gminy Sokółka w 2012 roku.

16. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały LV1449/1 O Rady Miejskiej w
Sokółce z dnia 5 listopada 20lO r. w sprawie Programu Współpracy z
Organizacjami Pozarządowymi na lata 2011-2015.

17. Absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy Sokółka za 2011 rok.
h) sprawozdanie Burmistrza Sokółki z wykonania budżetu gminy Sokółka za 2011

rok oraz sprawozdanie finansowe gminy Sokółka za 2011 rok,
i) wniosek i opinia Komisji Rewizyjnej,
j) opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku,
k) dyskusja,
l) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu

gminy Sokółka za 2011 rok,
m) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego gminy

Sokółka za 2011 rok,
n) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy

Sokółka za 2011 rok.
18. Projekt uchwały w sprawie odmowy zgody na dokonanie wypowiedzenia

zmieniającego warunki pracy i płacy wynikające z umowy o pracę radnego
Stanisława Pałusewicza.

19. Projekt uchwały w sprawie skargi Pana Leonidasa Ackiewicza na Dyrektora
Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Sokółce.

20. Projekt uchwały w sprawie skargi Pana Mariana Dargiewicza na działalność
Burmistrza Sokółki.

21. Projekt uchwały w sprawie zmiany składu Komisji Finansów i Rozwoju
Gospodarczego Rady Miejskiej w Sokółce - rezygnacja radnej Jadwigi
Bieniusiewicz.

22. Projekt uchwały w sprawie zmiany składu Komisji Finansów i Rozwoju
Gospodarczego Rady Miejskiej w Sokółce - powołanie radnego Sławomira
Sawickiego.

23. Projekt uchwały w sprawie stanowiska Rady Miejskiej w Sokółce w sprawie
wzmożenia działań na rzecz wyjaśnienia okoliczności Obławy Augustowskiej z
lipca 1945 roku oraz odnalezienia miejsca pochówku Ofiar.

24. Sprawozdanie z działalności Sokólskiego Ośrodka Kultury za 2011 rok.
25. Sprawozdanie z działalności Biblioteki Publicznej za 2011 rok.
26. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
27. Wnioski, pytania, oświadczenia, komunikaty i apele radnych.

Ad. 3
Przyjęcie protokołu z XXVI Sesji Rady Miejskiej z dnia 29 marca 2012 r.



Radni 9 głosami "za" przy 2 "przeciw" i 11 "wstrzymujących się" przyjęli protokół z XXVI
Sesji Rady Miejskiej.

Ad.4
Interpelacje i zapytania radnych.
Radny W.Januszkiewicz zapytał odnośnie współpracy z powiatem, z roku na rok coraz mniej
jest wspólnych inwestycji.
Radny P.Kułakowski zapytał odnośnie odbioru chodników przy ul.Lewickiego jeśli tak to czy
można obejrzeć protokół z odbioru. Ile jest wniosków złożonych do zmian w planie
zagospodarowania przestrzennego w mieście Sokółka i w gminie oraz kiedy będą ewentualne
zmiany tego planu. Czy gmina Sokółka ubiegała się o pieniądze z RPOWP na inwestycje
wodnokanalizacyj ne?
Radny D.Matoszko zapytał odnośnie inwestycje monitoringu meisjciego na jakim etapie jest
realizacja oraz o projekt e-wykluczenie?
Radna J.Bieniusiewicz - Radni KlubuPrawa i sprawiedliwości skłądają interpelację do Pana
Burmistrza w sprawie mieszkańców ulicy Konopniciej w Sokółce. W ziwakzu z
otryzmanymi doniesieniami mieszkańców tej ulicy dotyczącymi warunków zamieszkania
przy tej dordze powiatowej, zwracamy się do Pana Burmistrz o skuteczne podjecie działań w
ramach swoich kompetencji na rzecz dobra obywateli naszej gminy. Przez ta ulice odbywa się
obecnie transport kruszywa z pobliskiej kopalni. Mieszkańcy skarżą na duże uciążliwe
natężenie ruchu samochodów ciężarowych. Ulica nie posiada chodników i nie jest w całości
utwardzona. Jako radni zwracamy się z prośbą do Pana Burmistrza o podjęcie działań w
ramach współpracy ze Starosta Sokólskim na rzecz zapewnienia bezpieczeństwa ruchu
pieszych oraz zminimalizowania uciążliwości z powodu transportu kruszywa przez ulice
Konopnickiej. Mieszkańcy poinformowali nas że złożyli stosowane petycje wraz z podpisami
do Burmistzra Sokółki oraz Starosty Sokólskiego. Jednocześnie poinformowali ze w
przypadku bezczynności władz samorządowych wobec ich problemów zastosują blokadę
ruchu samochodów ciężarowych przez też ulice. Jako radni uważamy ze jako władze
samorządowe powinny podjąć działania w tej sprawie wychodząc na przeciw interesom
naszych przedsiębiorców i podatników oraz mieszkańców ulicy Konopnickiej. Proszę o
udzielenie wstępnej odpowiedzi i udzielenie odpowiedzi.
Radny J.Panasiuk zapytał odnośnie połączenia spółek MPWiK i MPEC na jakim jest etapie.
Zapytał również o projekt "e-wykluczenie" na jakim jest etapie. Zapytał o pieniądze które
miały być zwrócone na remont Przedszkola Nr 5, czy będziemy zwracać pieniądze czy nie.
Radny S.Sawicki zapytał odnośnie skrzyżowania ul.Piłsudskiego i Ściegiennego w miejscu
gdzie jest ryneczek. Poprosił Burmistrza o ucywilizowanie tego miejsca i przeniesienie
handlujących na ryneczek który jest obok. Następnie radny pokazał zdjęcia z przejścia
pomiędzy ulicą Dąbrowskiego i Wróblewskiego, gdzie brakuje kratek i zagraża
bezpieczeństwu. Następnie pokazał dziurę ulica Wróblewskiego obok sądu. Zapytał również
na temat zakupu fotoradaru. Oraz zapytał o sprawę wykupu nieruchomości na ul.
Białostockiej.
Radny P.Borowski wyjaśnił, odnośnie dziury na uLWróblewskiego że ta studzienka należy do
Sądu, pismo zostało wysłane do Prezesa Sadu żeby naprawili to miejsce w ramach gwarancji.
Radny J.Saciłowski zapytał odnośnie umowy zawartej pomiędzy gminą Sokółka a firmą która
zajmuje się wywozem surowców wtórnych. Nie ma zapisu w umowie odnośnie dodatkowych
terminów wywozu butelek PET ze względu na to ze bardzo szybko się zapełniają pojemniki.
Radna J.Wysocka zapytała odnośnie remontu na drugiej części ul. 3-go Maja.
Radny R.Rybiński zapytał odnośnie organizacji Strefy Kibica w mieście. Zapytał odnośnie
inwestycji na ul .Sikorskiego od ul. Dąbrowskiego do ul. Docha, kiedy będzie możliwość
wykonania inwestycji.



Ad.S
Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami przedstawił Zastępca
Burmistrza Piotr Bujwicki ( w zał. str.22-29)

Ad.6
Przedstawienie informacji o działalności zza Euro Sokółka.
Przewodniczący Rady J.Kazimierowicz odczytał pismo przesłane przez zza Euro Sokółka-
pisma w zał. str.30-31

Ad.7
Przedstawienie informacji o działalności Klubu Sportowego "Sokół".
Informację z działalności KS Sokół przedstawił Prezes Klubu Pan Sidorowicz.
Radna J.Bieniusiewicz zapytała Prezesa ile KS Sokół otrzymał środków w 2011 r. od spółki
zza Euro Sokółka.
Prezes KS Sokół wyjaśnił, ze w tej chwili jedyną umowę jaka posiada to umowa od września
2011 do czerwca 2012 r. Do grudnia dostawaliśmy po 15 tys. zł. miesięcznie od stycznia do
czerwca mieliśmy otrzymywać po 25 tys. zł ale spółka zza Euro Sokółka wypowiedziała
nam umowę. Jest przygotowywana wniosek do sądu odnośnie zerwania tej umowy.
Radny S.Sawicki zapytał kto jest odpowiedzialny za te długi powstałe w momencie kiedy KS
Sokół był w drugiej lidze.
Prezes KS Sokół odpowiedział, że te zadłużenie 105 tys. zł. wynikało że środki były źle
wydatkowane. Poprzedni zarząd zbyt późno dostarczył wniosek o przesuniecie środków z
poszczególnych działań.
Radny S.Sawicki zapytał jakie są koszty stałe na funkcjonowanie tego klubu oraz jakiego
wsparcia potrzebuje klub rocznie.
Prezes KS Sokół odpowiedział, że jeśli chodzi o rozgrywki młodzieżowe to kwota 80 tys. zł.
rocznie pokrywała by wydatki.
Radny S.Sawicki zapytał w jaki sposób i skąd chce Pan pozyskiwać pieniądze na działalność
KS Sokół w szczególności na 5 drużyn młodzieżowych.
Prezes KS Sokół odpowiedział, że wszystkim zależy na tym żeby sport młodzieżowy się
rozwijał. Gorzej będzie z zespołem seniorów.
Radny J.Panasiuk powiedział, że tyle co KS Sokół dostał pieniędzy przez ostatnie lata to
żadna organizacja tyle nie dostawała. Gminy Sokółka nie było stać na utrzymanie II ligi. To
była ewidentna wina poprzedniego zarządu, że źle rozdysponowali pieniądze. Czego Pan
Prezes oczekuje, jakiej pomocy?
Radny R.Rybiński dodał, że w każdej dziedzinie sportu rodzice muszą dokładać pieniądze dla
dziecka, na obozy, na zawody itp.
Przewodniczący Rady dodał, że to właśnie obecny prezes prowadził drużyny młodzieżowe a
prezesem został dopiero w połowie 2011 roku więc nie rozliczajmy go za błędy poprzedniego
zarządu.

Ad.8
Informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego za 2011 rok.:
a) sprawozdanie z działalności Komendanta Powiatowego Policji w Sokółce za 2011 rok
Przewodniczący Rady poinformował że w dniu dzisiejszym zostanie wprowadzony nowy
Komendant Komendy Powiatowej Policji Pan Krzysztof Mróz i niestety nikt nie mógł się
stawić dziś na sesji.
Dyskusji nie było.
b) sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej w Sokółce za 2011 rok



Ad.9
Projekt uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć
dla nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o
różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin.
Opinia Komisji Oświaty, Kultury, Opieki Zdrowotnej i Sportu- opinia pozytywna w zał.
str.32
Dyskusji nie było.
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 20 głosami "za" przy 1 "wstrzymujących się" powzięli
Uchwałę Nr XXVIII 204112

w zał. str. 33
Ad.l0
Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad udzielania i rozmiaru obniżek
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono
stanowiska kierownicze w przedszkolach, szkołach i zespołach szkół, dla których organem
prowadzącym jest Gmina Sokółka oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru
czasu pracy pedagogów, psychologów, logopedów i doradców zawodowych.
Opinia Komisji Oświaty, Kultury, Opieki Zdrowotnej i Sportu- opinia pozytywna w zał.
str.34
Dyskusji nie było.
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 14 głosami "za" przy 3 "przeciw" i 4 "wstrzymujących się" powzięli
Uchwałę Nr XXVIII 205/12

w zal. sfr.37-38

Ad. H
Projekt uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych: przedszkoli,
innych form wychowania przedszkolnego i szkół podstawowych prowadzonych przez osoby
fizyczne oraz osoby prawne inne niż jednostka samorządu terytorialnego na terenie Gminy
Sokółka oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania.
Opinia Komisji Oświaty, Kultury, Opieki Zdrowotnej i Sportu- opinia pozytywna w zał.
str.39
Dyskusji nie było.
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 21 głosami "za" powzięli
Uchwałę Nr XXVIII 206/12

w zal. sfr. 40-52

Ad.12
Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Sokółka na 2012 rok przedstawiła Pani
Skarbnik Janina Kucharewicz wnosząc jednocześnie autopoprawkę.
Opinia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego- opinia pozytywna w zał.str.53



Przewodniczący otworzył dyskusję.
Radny S.Sawicki zapytał odnośnie oświetlenia ulic i placów, 50 tys. zł. w budżecie może nie
wystarczyć i czy nie należało by tego zwiększyć. Zapytał również o remont Przedszkola Nr 5
ze względu na to, że wniosek o środki z zewnątrz nie uzyskał akceptacji.
Radny Ł.Moździerski podziękował za środki na remont saun na basenie.
Z-ca Burmistrza P.Bujwicki wyjaśnił, że te pieniądze nie są przeznaczone na oświetlenie
tylko na modernizację oświetlenia, czyli wszelkie remonty które wykonujemy na ul.
Kolejowej na ul.Białostockiej i wiele innych. Odnośnie problemu zasilania ulic, które
znajduje się w trafostacjach znamy problem, będzie wykonana inwentaryzacja i wykonana
dokumentacja do przeniesienia tych skrzynek na zewnątrz.
Przewodniczący zamknął dyskusję.
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 21 głosami "za" powzięli
Uchwałę Nr XXVIII 207/12

w zał. str. 54-73

Ad.13
Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Sokółka na lata
2012-2015 przedstawiła Pani Skarbnik Janina Kucharewicz.
Opinia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego- opinia pozytywna w zał.str. 74
Dyskusji nie było.
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 21 głosami "za" powzięli
Uchwałę Nr XXVIII 208/12

w zal. str. 75-81

Ad.14
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/124/11 Rady Miejskiej w Sokółce z
dnia 8 listopada 2011 r. w sprawie przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego części terenów wsi Karcze, Kraśniany i miasta Sokółka
zatwierdzonego uchwałą Rady Miejskiej w Sokółce nr XXXIX/297105 z dnia 29 listopada
2005 r. przedstawił Zastępca Burmistrza Piotr Bujwicki.
Opinia Komisji Infrastruktury, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego - opinia
pozytywna w zał. str.82
Opinia Komisji Rolnictwa - opinia pozytywna w zał. str.83
Przewodniczący otworzył dyskusję.
Radny P.Kułakowski- powiedział, że po raz kolejny przystępujemy do zmiany planu
zagospodarowania, dlaczego my jako rada nie otrzymujemy informacji jakie wnioski
wpływają do zmiany planu i dlaczego my nie decydujemy jakimi mamy się zająć.
Burmistrz S.Małachwiej - wyjaśnił, że jest to zmiana do uchwały która już została podjęta.
Przewodniczący zamknął dyskusję.
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 21 głosami "za" powzięli
Uchwałę Nr XXVIII 209/12



Ad.1S
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVIIl881l2 Rady miejskiej w Sokółce z
dnia 29 marca 2012 r. w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Sokółka w 2012 roku przedstawił
Zastępca Burmistrza Piotr Bujwicki.
Opinia Komisji Infrastruktury, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego - opinia
pozytywna w zał. str.86
Dyskusji nie było.
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 21 głosami "za" powzięli
Uchwałę Nr XXVIII 210/12

w zal. str. 87

Ad.16
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały LV/449/10 Rady Miejskiej w Sokółce z dnia 5
listopada 2010 r. w sprawie Programu Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi na lata
2011-2015 przedstawił Sekretarz Zbigniew Tochwin.
Opinia Komisji Infrastruktury, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego - opinia
pozytywna w zał. str.88
Opinia Komisji Oświaty, Kultury, Opieki Zdrowotnej i Sportu-opinia pozytywna w zał. str.89
Dyskusji nie było.
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 21 głosami "za" powzięli
Uchwałę Nr XXVIII 211112

w zal. str. 90

Ad.17
Absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy Sokółka za 2011 rok.

a) sprawozdanie Burmistrza Sokółki z wykonania budżetu gminy Sokółka za 2011 rok
oraz sprawozdanie finansowe gminy Sokółka za 2011 rok,
b) wniosek i opinia Komisji Rewizyjnej,

Wniosek i opinię Komisji Rewizyjnej przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan
Tomasz Grynczel, wniosek w zał. str.91-92

c) opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku,
Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w zał. str.93

d) dyskusja,
Przewodniczący otworzył dyskusję.
Radny S.Sawicki - podkreślił dużą rolę i zaangażowanie Pani Skarbnik w tworzeniu i
realizacji budżetu gminy. Wydatki na poziomie 63% przy dochodzie 74 % planowanych to
jest bardzo pozytywna ocena dla Burmistrza. Te minusy przeważają nad plusami w realizacji
tego budżetu. Czy nam było potrzebne wykupienie gruntu, kara dla Krespolu, wydatki na



autobus szkolny? To są rzeczy które są minusami. Brak dotacji z programów regionalnych,
zdjęty program solarów, zdjęty program remontu przedszkola, nie branie udziału w realizacji
zadania rynek lokalny. Sprawa nieszczęsnej wody i wodociągów sokólskich. Na plus należy
poczynione starania na reorganizacje MPWiK-u. Kulą u nogi jest dla Burmistrz spółka ZZO
Euro Sokółka która nie do końca realizuje założenia. Kolejny minus to są miejsca pracy, w
2010 roku mieliśmy 1935 firm, na koniec 2011 roku- było 1482 podmioty gospodarcze. Na
dzień 30 maja- mamy 1231 podmiotów gospodarczych. 250 podmiotów jest mniej. Nic
Burmistrz nie robi żeby ściągnąć te podmioty gospodarcze żeby mieć wpływy do budżetu. Do
plusów można zaliczyć budowę Sali gimnastycznej przy ZSl, remont w centrum miasta,
inwestycje na wsiach przy szkołach place zabaw. Orkiestra która powstała funkcjonuje. Wóz
strażacki w Starej Kamionce wyjeżdża do każdej akcji, inwestycja trafiona. Mam nadzieje że
w 2012 roku plusy przewyższa minusy.
Radny D.Matoszko- dodał, że przy planowaniu kolejnego budżetu powinniśmy się skupić
przy rozwoju gospodarczym gminy Sokółka.
Burmistrz S.Małachwiej wyjaśnił, że jest to każdego subiektywne odczucie jak widzi
realizację budżetu. Jeśli chodzi o sprawę rynku to wyjaśnialiśmy to wcześniej, że gmina
Sokółka nie posiadała własnych terenów ato był jeden z głównych warunków złożenia
wniosku o dofinansowanie. Minusy przyjmujemy jako plusy do poprawienia. Realizacja
budżetu to praca wszystkich, pracowników urzędu ale również radnych bo to wy
kształtowaliście jego wygląd.
Przewodniczący zamknął dyskusję.

e) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu
gminy Sokółka za 2011 rok,

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 21 głosami "za" powzięli
Uchwałę Nr XXVIII 212/12

w zal. str. 94

f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego gminy Sokółka
za 2011 rok,

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 21 głosami "za" powzięli
Uchwałę Nr XXVIII 213/12

w zal. str. 9S

g) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy Sokółka
za2011 rok.

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 20 głosami "za" przy l "wstrzymującym się" powzięli
Uchwałę Nr XXVIII 214/12

w zal. str. 96
Burmistrz Stanisław Małachwiej podziękował za udzielenie absolutorium.



Projekt uchwały w sprawie odmowy zgody na dokonanie wypowiedzenia zmiemającego
warunki pracy i płacy wynikające z umowy o pracę radnego Stanisława Pałusewicza
przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej Jerzy Kazimierowicz.
Radny S.Sawicki- powiedział, że jak 1 kwietnia straciłem prace to nikt nie podjął dyskusji.
Dodał, że współczuje radnemu Pałusewicza bo firmy właśnie w taki sposób się pozbywa
niewygodnego pracownika. Dziwie się firmom które tak postępują bo szukają dróg
alternatywnych nie szukają rozwiązań, nie chcą rozmawiać z pracownikami.

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.
W głosowania nie brał udziału radny Stanisław Pałusewicz.

Radni 20 głosami "za" powzięli
Uchwałę Nr XXVIII 215/12

w zał. str. 97

Ad.19
Projekt uchwały w sprawie skargi Pana Leonidasa Ackiewicza na Dyrektora Zakładu
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Sokółce przedstawił Przewodniczący Komisji
Rewizyjnej.
Przewodniczący otworzył dyskusje.
Radny S.Sawicki- powiedział, że skarga jest na to ze Dyrektor ZGKiM nie udzielił
odpowiedzi w terminie. Strona internetowa ZGKiM jest straszna, Pan się zatrzymał 10 lat
temu. To świadczy o tym, że trzeba się zastanowić nad restrukturyzacją tego zakładu.
Dyrektor ZGKiM - dodał, ze rada jest stworzona do wyższych celów a nie do rozpatrywania
skarg że ktoś nie udzielił odpowiedzi w terminie. Według stanowiska Prezesa stowarzyszenia
zakładów gospodarki komunalnej to takie skargi powinny być rozpatrywane przez Burmistrza
a nie Radę. Tak naprawdę Pan Ackiewicz otrzymał od nas odpowiedź, że przekazaliśmy to
pismo do firmy która rozlicza ciepło. Firma ma okres 40 dni na rozpatrzenie takiej reklamacji.
Jak tylko otrzymaliśmy odpowiedz od firmy to ją przekazaliśmy dla Pana Ackiewicza. Wobec
powyższego skarga ta nie jest zasadna.
Burmistrz S.Małachwiej powiedział, że skarg rzeczywiście powinna być uznana za
niezasadną·
Radny J.Saciłowski wyjaśnił, że rozliczenia ciepła nie jest taka prosta i ta skarga nie powinna
być rozpatrywana w tym miejscu.
Radny W.Januszkiewicz postawił wniosek formalny o skierowanie tej skargi na Komisje
Rewizyjna.
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek.
Radni 9 głosami "za" przy 11 głosami "przeciw" i 1 "wstrzymującym się" odrzucili wniosek.
Przewodniczący zamknął dyskusję.
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 1 głosami "za" przy 14 "przeciw" i 6 wstrzymujących się" uznali skargę Pana
Leonidasa Ackiewicza za niezasadną

Uchwałę Nr XXVIII 216/12
w zał. str. 99

Ad.20
Projekt uchwały w sprawie skargi Pana Mariana Dargiewicza na działalność Burmistrza
Sokółki przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej.



Przewodniczący otworzył dyskusje.
Radna J.Bieniusiewicz powiedziała, że po przeanalizowaniu tej skargi nie należy uznawać tej
skargi za niezasadną. Wyroki sądu podważają nabycie z mocy prawa tej nieruchomości ze
względów proceduralnych.
Z-ca Burmistrza P.Bujwicki wyjaśnił, ze spór który był toczony przed sadem był prowadzony
miedzy Wojewoda Podlaskim a Panem Dargiewiczem, gmina Sokółka nie była stroną. Dodał,
że uchwał dotyczy skargi z września 2011 r. gdzie zarzuca wejście gminy w prywatna
własność. Dodał, że zostało wysłane pismo do Pana Dargiewicza w sprawie negocjacji
wykupu tego odcinka.
Radna J.Bieniusiewicz dodała, że jest bardzo dużo nieprawidłowości w tej sprawie.
Przewodniczący zamknął dyskusję.
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 12 głosami "za" przy 2 "przeciw" i 7 "wstrzymujących się" powzięli
Uchwałę Nr XXVIII 217/12

w zał. str. 105-109

Ad.21
Projekt uchwały w sprawie zmiany składu Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady
Miejskiej w Sokółce - rezygnacja radnej Jadwigi Bieniusiewicz.
Dyskusji nie było.
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 21 głosami "za" powzięli
Uchwałę Nr XXVIII 218/12

w zał. str. 110

Ad.22
Projekt uchwały w sprawie zmiany składu Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady
Miejskiej w Sokółce - powołanie radnego Sławomira Sawickiego.
Dyskusji nie było.
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 19 głosami "za" przy 2 "wstrzymujących się" powzięli
Uchwałę Nr XXVIII 219/12

w zał. str. 111

Ad.23
Projekt uchwały w sprawie stanowiska Rady Miejskiej w Sokółce w sprawie wzmożenia
działań na rzecz wyjaśnienia okoliczności Obławy Augustowskiej z lipca 1945 roku oraz
odnalezienia miejsca pochówku Ofiar przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej Jerzy
Kazimierowicz.
Dyskusji nie było.
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 21 głosami "za" powzięli
Uchwałę Nr XXVIII 220/12

w zał. str.112



Ad.24
Sprawozdanie z działalności Sokólskiego Ośrodka Kultury za 2011 rok.
Dyskusji nie było.

Ad.25
Sprawozdanie z działalności Biblioteki Publicznej za 2011 rok.
Radna J.Bieniusiewicz poruszyła sprawę uregulowania spraw pomieszczeń Biblioteki
Publicznej, która płaci za czynsz 116 tys. zł. rocznie.
Burmistrz S.Małachwiej wyjaśnił, że sprawa i problem polega na wykupie udziałów w
gruncie.

Ad.26
Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
Burmistrz S.Małachwiej odpowiedział na zapytania radnych:
- na zapytanie radnego Januszkiewicza odnośnie współpracy z Powiatem wyjaśnił, że to jest
odczucie indywidualne radnego, współpraca układa się dobrze, a jeśli chodzi o środki różne w
różnych latach to wynika z możliwości finansowych powiatu,
- na zapytanie radnego Kułakowskiego odpowiedział, że odnośnie wniosków składanych do
planu zagospodarowania przestrzennego, wyjaśnił, że jest aktem prawa miejscowego i nie
można go zmieniać ciągle, te zmiany które teraz dokonujemy to jest w miejscach gdzie nie
ma tego planu. Nie wszyscy będą zadowoleni z planu zagospodarowania przestrzennego. Na
kolejnej sesji będzie przedstawiona analiza studium i planu zagospodarowania przestrzennego
i z niej będzie wynikała zasadność zmiany planu i studium.
- na zapytanie radnego Matoszko odnośnie monitoringu wyjaśnił, że była rozmawialiśmy z
komendantem na ten temat gdzie mają być kamery i jest przygotowywana koncepcja.
Odnośnie "e-wykluczenia" jest przygotowana specyfikacja do przetargu na realizacje całego
wniosku czyli zakup komputerów.
- na zapytanie radnej Bieniusiewicz odnośnie ul. Konopnickiej wyjaśnił, że jest to droga
powiatowa i to inicjatywa zależy od powiatu. Będziemy rozmawiać z powiatem trudno
powiedzieć jak to się zakończy.
Radny S.Sawicki dodał, że mieszkańcom zależy głównie na chodniku, chociaż po jednej
stronie ulicy.
- na zapytanie Panasiuka odnośnie łączenia spółek, wyjaśnił, ze na kolejnej sesji będzie
uchwała w sprawie łączenia tych spółek. Odnośnie pieniędzy do zwrotu z remontu żłobka
sprawa wróciła ponownie do Wojewody do rozpatrzenia.
- na zapytanie radnego Sawickiego w sprawie fotoradaru wyjaśnił, że tak rozpatrywaliśmy ta
sprawę ale u nas głównym problemem jest fakt ściągnięcia mandatu od obcokrajowców.
- na zapytanie radnego Saciłowskiego odnośnie aneksu do umowy, wyjaśnił, że będziemy
rozmawiać z firmą na temat częstszych wywozów,
- na zapytanie radnego Rybińskiego odnośnie strefy kibica, byłą propozycja telewizji polskiej
ale to kosztowało 50 tys. zł.
Zastępca Burmistrza Piotr Bujwicki odpowiedział:
- na zapytanie radnego Kułakowskiego odnośnie odbioru ul. Lewickiego wyjaśnił, że nie było
odbiorów. Odnośnie środków na RPOWP to było ogłoszenie dla aglomeracji które nie
korzystały ze środków z PROW. Jeśli byśmy pisali się na ten wniosek to musielibyśmy objąć
wszystkie okoliczne wsie.
- na zapytanie radnego Sawickiego odnośnie wykupu gruntu odpowiedział, że w tej chwili
sprawdzana jest wycena nieruchomości. Odnośnie ryneczku na ul. Piłsudskiego zarządza tym
ZGKiM, parkowania w tamtym miejscu nie powinno być. Może to być spowodowane że jest
zamknięta ulica przy kinie.



- na zapytanie radnego Sawickiego odnośnie przeJsCIa miedzy ulicami Dąbrowskiego i
Wróblewskiego wyceniono nam to na kilka tysięcy złotych więc trzeba to wykonać inaczej
tak żeby to szło otwartym strumieniem bo cały czas nam będą to dewastować.
- na zapytanie radnej Wysockiej odnośnie ul. 3-go Maja wyjaśnił, że w tej chwili ul. Sienna
jest zamknięta oraz buduje się duża inwestycja na tej ulicy wiec nie chcemy tego blokować,
ale w tym roku na pewno będzie przetarg i realizacja.
- na zapytanie radnego Rybińskiego donośnie odcinaka ul. Dąbrowskiego do Docha wyjaśnił,
że za cały odcinek wyceniono nam na 100 tys. zł. wiec będziemy to wykonywać w
kawałkach. Dodał, odnośnie strefy Kibica że Komenda policji prosiła o nie organizowanie
stref kibica ze względu na to że nie będzie na miejscu tylu funkcjonariuszy policji.

Ad.27
Wnioski, pytania, oświadczenia, komunikaty i apele radnych.

W związku z wyczerpaniem porządku, obrady Sesji w dniu dzisiejszym zostały zakończone.
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